

Pressemitteilung/Press Release:

Die Osterfestspiele Salzburg trauern um Johan Botha *The Salzburg Easter Festival mourns the death of Johan Botha*

Salzburg, am 8. September 2016

Deutsch:

Die Osterfestspiele Salzburg trauern um Johan Botha, der den Kampf gegen seine schwere Erkrankung am 8. September 2016 verloren hat. Johan Botha hat in der Titelrolle von Richard Wagners Oper *Parsifal* 2013 die neue Ära der Osterfestspiele Salzburg mit Christian Thielemann und der Sächsischen Staatskapelle Dresden eingeläutet. Er hätte zu Ostern 2016 den *Otello* in Verdis gleichnamiger Oper interpretieren sollen, musste aber bereits aufgrund seiner Erkrankung zu seinem großen Bedauern dieses Engagement zurücklegen.

Die Musikwelt hat einen herausragenden Sänger der Gegenwart und einen der besten Heldenentöne aller Zeiten verloren. Wir werden Johan Botha stets ein ehrendes Andenken bewahren.

English:

The Salzburg Easter Festival mourns the passing of Johan Botha, who lost his struggle against serious illness on 8 September 2016. Together with Christian Thielemann and the Staatskapelle Dresden, Johan Botha heralded the new era of the Salzburg Easter Festival when he performed in the title role of Richard Wagner's *Parsifal* in 2013. He was due to have sung the title role in Verdi's *Otello* at Easter 2016, but to his great regret he was already compelled to withdraw from this engagement on account of his illness.

The music world has lost one of our era's exceptional singers, and one of the best heldentenors of all time. We shall always cherish our memories of Johan Botha.

Osterfestspiele Salzburg GmbH
Herbert-von-Karajan-Platz 9
5020 Salzburg · Austria

Tel. +43/662/8045-0
Fax +43/662/8045-790
www.osterfestspiele-salzburg.at

FN 57026 m Landesgericht Salzburg · DVR 0955264
UID: ATU 37433700